
Naar aanleiding van extra overleg over AVRI op 7 september 2020 
 
Tijdens de platformbijeenkomst van de AVRI van 26 augustus jl. was onder de raadsleden verwarring 
ontstaan met name over het voorstel om de containers te chippen en de kosten die dat met zich mee 
brengt. Naar aanleiding van die verwarring is er op 7 september 2020 een extra gesprek geweest van 
de raad met de wethouder over dit onderwerp. De wethouder heeft toegezegd na de AB vergadering 
van 10 september aanvullende informatie te sturen. Hierbij deze aanvullende informatie op de vragen 
die 7 september gesteld zijn. 
 
Het voorstel voor gedragsbeïnvloeding, waar het chippen van de containers onder valt, is 
teruggenomen en staat niet meer ter besluitvorming op de agenda van het AB van 10 september. Er 
komt een nieuw voorstel en dat wordt in circulatie gebracht om te bespreken met de raden en dan 
uiteindelijk ter besluitvorming in het AB van de AVRI van december. Er zijn drie issues naar voren 
gekomen in alle reacties. Het gaat om het gevoel dat ‘’big brother’’ gaat meekijken, het gaat om vragen 
met betrekking tot privacy en het gaat om de vraag hoe deze grote investering zich verhoudt tot het 
veel te lage weerstandsvermogen van de AVRI. 
 

- Financieel 
De investering bij de introductie van het chippen van de containers is een hoog bedrag. Totaal 
1,6 miljoen, de helft hiervan is voor de chips zelf. De impact van deze investering op de 
afvalstoffenheffing is echter laag omdat het eenmalige kosten zijn (gezegd is 0,47 euro per 
huishouden, maar ben niet zeker van dit bedrag). 

 
Hoe verhoudt zo’n investering zich tot de huidige situatie met betrekking tot het 
weerstandsvermogen 
Het voorstel is om nu de keuze te maken om deze investering te doen, vanwege de 
doelstelling die er is om te zorgen dat het goed scheiden van afval nog beter wordt gedaan. 
Het draagt bij aan een verlaging van het aantal kilo’s restafval en aan betere kwaliteit van de 
verschillende soorten afval. Minder vervuiling per soort afval en dus minder afkeuring van 
partijen is uiteindelijk financieel voordelig. Het is duidelijk dat het weerstandsvermogen weer 
omhoog moet. Daar wordt aan gewerkt maar dit is breder dan alleen dit voorstel. 
 
Waarom is een chip nodig, sticker op de container kan toch ook?  
De stickers verweren en zijn dan niet meer af te lezen en de sticker kan alleen door mensen 
afgelezen worden. De chip kan ook gebruikt worden voor signalering aantal keren dat de 
container aan de weg heeft gestaan en daarmee helpen bij monitoring afvalstromen en kan 
gebruikt worden om eigenaren signalen te geven bv als de container te zwaar beladen is. 
Hierdoor is betere communicatie mogelijk, mensen weet vaak niet dat te zware containers niet 
opgehaald worden en dat dit schade aan de wagens kan betekenen. Hierbij belangrijk om in de 
communicatie te benadrukken dat het gaat om extra informeren om mensen te helpen beter te 
scheiden en niet om makkelijker boetes op te kunnen leggen. 
 
Is het mogelijk te beginnen met een pilot van een dorp/gemeente en dan het effect evalueren 
voordat er een grote investering gedaan wordt? 
Ik heb dit aangegeven in de vergadering. Dit wordt meegenomen in de bespreking van het 
voorstel in het AB van december maar in een keer uitrollen is financieel efficiënter. 
 

- Communicatie 
Doel van de chip is niet duidelijk (koppelen container aan adres voor waarschuwingen of 
monitoring hoeveelheden afval) 
Zoals hierboven aangegeven is het doel tweeledig. Zowel voor monitoringsdoeleinden en 
hiermee hoopt AVRI dat huishoudens door betere terugkoppeling ook nog beter afval gaat 
scheiden en met name nog minder restafval aanleveren. Bijkomend doel is dat de chip de 
mogelijkheid geeft om te communiceren met inwoners, zo kunnen er bijvoorbeeld makkelijk 
waarschuwingen af gegeven worden als Boa’s  constateren dat er verkeerd afval in de 
container zit. Ik heb aangegeven dat ik het niet handig vind als ze een positief doel en een 
negatief doel in een boodschap proberen te verkopen. 
 



Niets geleerd van vorige ervaringen en rapport Twijnstra en Gudde 
Ja, er is wel iets geleerd maar te laat. De timing heeft met het besluitvormingsproces te 
maken om de begroting op tijd goedgekeurd te krijgen. Inmiddels is erkend dat dit niet handig 
was en besluitvorming over dit onderdeel is verplaatst van het AB op 10 september naar het 
AB van 17 december 2020. Dit geeft ruimte om het aangepaste voorstel alsnog inhoudelijk 
met de raad te bespreken. Aanbod van Wouter Brouwer, directeur AVRI, om een en ander toe 
te komen lichten in een beeldvormende bijeenkomst. 
 
Aandacht nodig voor privacy issues, is chip AVG-proof? 
De chip is AVG proof, het systeem wordt ook al jaren gebruikt. Voor het omgekeerde 
inzamelen werd de chip al gebruikt voor de extra kosten per container rest afval. 
 
Hoe gaat AVRI werken aan betere afstemming met gemeente (communicatie, juridisch, AVG) 
en uitvoeringsplannen en met de raden 
Tijdens het AB is besproken in het vervolg dit soort grote beleidsmatige veranderingen in de 
planning veel meer tijd te geven zodat bespreking in de raden mogelijk is. 

 
- Wel behoefte aan goede voorlichting wat moet in welke bak 

Dit is nadrukkelijk de doelstelling van de afval coaches 
 

- Wat is de rol van de raad, hoe gaat besluitvorming over dit voorstel 
Tussen nu en AB december de gelegenheid om dit met de raad te bespreken. AB-lid neemt 
standpunt raad mee naar de AB vergadering 

 
- Wat gaat de wethouder doen om te zorgen voor goede informatie en communicatie raad? 

In de eerste plaats zijn de platformbijeenkomsten een goede manier om tijdig en goed 
geïnformeerd te worden. Beleidsmatige wijzigingen tijdig met de raad bespreken en het 
standpunt van de raad meenemen naar het AB. In het AB aandacht blijven vragen voor goede 
communicatie naar inwoners toe. 

 
- Is deze overrompeling van de raad al besproken in de raadskring? 

Dit is niet naar voren gekomen in de AB vergadering. Lijkt minder relevant omdat het signaal 
rechtstreeks goed is binnengekomen en AVRI ook bereid is de planning aan te passen. 

 
- Papier inzamelen: ga zorgvuldig met de verenigingen om, leg uit waarom deze vorm niet 

meer werkt 
Ook over dit onderwerp binnenkort met de raad overleggen om vanuit de raad duidelijk mee te 
krijgen wat het standpunt is over dit onderwerp. Wethouder kan dat standpunt dan inbrengen 
in AB. Vragen die er liggen gaan over de verruiming van vrijwilligerswerk naar andere 
activiteiten dan alleen papier ophalen, maar ook over de vraag of deze bijdrage aan 
verenigingen een pluspakket per gemeente moet worden of zelfs helemaal bij de AVRI weg en 
als gemeente zelf iets gaan regelen voor de verenigingen.  
 
 

 

 


